
Vraag 1
Achte meiwurkers fan de griffy, de FNP soe jûn wol graach bypraat wurde oer de berjochten yn de 
parse oer de problemen mei de kapasiteit oangeande it stroomnetwurk.  Wat binne hjirfoar de 
gefolgen foar Hearrenfean op koarte en lange termyn?

Algehele beeld netwerkproblemen
Landelijk is het elektriciteitsnet een probleem aan het worden. Dit geldt voor zowel de afname als de 
teruglevering (vanuit bijvoorbeeld zonneparken). Reden is de sterke economische groei na de 
kredietcrisis. Hier was de netbeheerder onvoldoende op voorbereid. Daarnaast mag de netbeheer –
vanuit wetgeving- niet ‘vooruit’ op de vraag investeren. Ook zien we een enorme groei van duurzame 
energie en elektrificatie. Ook daar is de netbeheerder onvoldoende op voorbereid. 

Recente persaandacht over Heerenveen
Recent is door Omrop Fryslân aandacht besteed aan de knelpunten in het elektriciteitsnet. Hiervoor 
was de Omrop samen met Liander in Leeuwarden. In Leeuwarden spelen serieuze problemen bij de 
netwerkcapaciteit voor de uitbreiding van De Swette. 
In dit interview is door de woordvoerder van Liander gemeld dat het netwerkprobleem in heel haar 
verzorgingsgebied speelt. Als hypothetisch scenario heeft de woordvoerder van Liander gemeld dat 
bijvoorbeeld in Heerenveen ook een probleem zou ontstaan als er nog dit jaar een zuivelbedrijf moet 
worden aangesloten. Omrop Fryslân heeft vervolgens zowel de gemeente (wethouder Rinkes) als 
OKH (Wilco Jan Aardema) gevraagd om een reactie. 

Vanuit de gemeente zitten we bovenop de problematiek rondom het elektriciteitsnet. 
 We hebben bestuurlijk én ambtelijk structureel overleg met Liander over de knelpunten en 

hoe Liander dit gaat oplossen. 
 We hebben afspraken gemaakt over KNO. Liander heeft aangegeven dat daar –met de kennis 

van nu- voldoende capaciteit is. 
 Liander investeert de komende jaren sterk in het netwerk in Friesland. Dit moet eind 2024 

afgerond zijn. Het gaat om een investering van 165 miljoen euro. 
 De doorlooptijd van een nieuwe (of een uitbreiding van een bestaande) bedrijfsaansluiting 

duurt op dit moment langer dan  normaal. Aanvragen die vandaag worden ingediend worden 
in het 1e kwartaal van 2022 gepland voor oplevering. Vanuit Liander als vanuit de gemeente 
wijzen we ondernemers hier actief op. 

Vraag 2
Ek soene we graach ynformeart wurde wolle oer de situaasje rûnom de sufelfabryk dy't al in oantal 
jierren leech stiet.

Wij waren erg enthousiast toen bekend werd dat het pand geveild zou worden. Het pand staat al te 
lang onafgebouwd aan de snelweg. Dat de veiling op het laatste moment niet door is gegaan, was 
voor ons dan ook teleurstellend. We weten niet exact waarom de opdracht tot veiling is ingetrokken. 
De gemeente is geen partij in de rechtszaak tussen de bouwer en de opdrachtgever en ook geen 
partij in het conflict tussen de financier en de opdrachtgever. De grond is destijds gewoon aan de 
gemeente afgerekend en formeel komt de gemeente nu pas weer in beeld wanneer er aanpassingen 
op de vergunningen nodig zijn.

Wel blijven we natuurlijk de ontwikkelingen nauw volgen. We willen heel graag dat dit opgelost 
wordt. We hebben ondertussen weer contact kunnen krijgen met de vertegenwoordiger van Oranje 
Nutrition. Hij geeft aan dat ze de intentie hebben het pand af te laten bouwen en in gebruik te willen 



nemen. Ze gaan op korte termijn de gesprekken starten met de aannemers.  We hebben de hoop dat 
het deze keer wel afgebouwd wordt. 
We blijven contact met de vertegenwoordiger houden om zo de voortgang te volgen.  


